
 

 Tredje møde tirsdag d. 12. dec. 2023 Kl. 13-16 på Aarhus Rådhus Der vil være frokost i værelse 3-

11 på Rådhuset fra 12.30-13. Der vil være julehygge i værelse 3-11 fra 16-17.  

Indbudte Område Nord: Anemone Nørgaard Linderoth, Elisabeth Grau, Simon Riis Carlsen, 

Felix Valentin Kristensen, Nikolai Kousted Manggaard, Niels Peter Rasmussen, 

Rebecca Bjerrum, Theodor Baden Hermansen  

Område Syd: Bahaa Aldeen Ahmad Alguzzy, Vega Lykke Qvistgaard, Caroline 

Mathilde Skovbjerg, Cecilie Frøslev Andersen, Villads Frandsen, Olivia Bräuner,  

Område Sydvest: Luis Achton Krusenstjerna Hafstrøm, Fanny Pape Falk, Frederik 

Strier Jacobsen, Alexander Ategwa Monrad, Marius Kjær Sørensen  

Område Øst: Asbjørn Longfors, Dicte Elinor Jonasson, Rasmus Konrad Sørensen, 

Emma Engelsbæk Felber, Alice Bjørn Abildgaard Finmann, Sebastian Slipsager 

Hedegaard, Anna Kolster Gaustadnes 

Område Vest: Vigga Gytz Ammitzbøll, Ingrid Sofie Frich, Ask Bøgely-Fisker, 

Frida Lyly Nguyen Pedersen, Mads Kristian Steffensen, Mia Salling Olsen  

Børne- og ungebyrådets sekretariat: Emilie Vindfeldt-Bottke, Katrine Bernth-

Andersen 
Afbud: Alice, Elisabeth, Luis, Fanny 

 

1. Velkomst (13-13.05)  

2. Invitationer og praktiske informationer (13.05-13.20)  

1. Orientering fra PR-udvalgsmøde  

Ingrid og Marius fortalte om mødet 

2. Orientering om møde i Borgerservices ungenetværk  

Emilie fortæller om opdatering på forslag fra sidste år: 

Forslaget er blevet behandlet i sidste uge. Der er blevet lavet en indstilling til byrådet, så 



de arbejder videre med det i praksis. Der var stor ros til forslaget. Der var allerede sat 

penge af til området.  

3. Invitation til workshop om nye ungetilbud.  

Det er blevet besluttet, at Børne-og ungebyrådet gerne vil deltage i mødet d. 25. jan. 

kl. 15- 16.30 på Ungdomskulturhuset, UKH. (Bilag a) 

Deltagere: Ingrid, Nils Peter, Olivia, Frederik Vigga, Simon og Alexander  

4. Invitation til møde om forslaget Grønnere Grundskoler 

Det er blevet besluttet, at Børne-og ungebyrådet gerne vil deltage i mødet d. 8 jan. 

kl. 15:00-16 på Rådhuset. (Bilag b) 

Deltagere: Ingrid, Marius, Rebecca Asbjørn, Felix, Emma og Frida  

3. Workshop med magistraten for Teknik og Miljø om borgerinddragelse (13.20-13.55)  

Aflyst – i stedet vælger vi tredje emne, som vi skal arbejde med  

Grupperne drøfter ideer til, hvad Børne-og ungebyrådets tredje forslag skal omhandle. 

Grupperne diskuterede hvad de synes, at det andet forslag skal omhandle 

Alle grupperne præsenterer deres ideer. Alle forslag samles på en liste. Afslutningsvist 

stemmer ungebyrødderne om, hvilket emne de skal arbejde med som det andet. 

Der var fire forskellige ideer til emner, som Børne- og ungebyrådets tredje forslag kunne 

omhandle. De fire forslag var styrkelse af elevråd, bedre og mere bæredygtigt kantinemad, 

afskaffelse af mobilfriskoler samt gratis offentlig transport. Ved afstemning vandt det første 

emne, og det tredje forslag vil derfor omhandle styrkelse af elevrådene.  

- Pause (13.55-14.10) –  

4. Gruppearbejde om andet emne: Kortere skoledage og færre lektier (14.10.- 14.40)  

Vi fik besøg af Søren, der er næstformand i Aarhus Lærerforening. Han har arbejdet 18 år på 

Solbjergskolen og så er han tillidsrepræsentant for lærerne og med i studierådet på 

læreruddannelsen. 

Søren fortæller om lektier: 

• Hvad er formålet med lektier? Vi går allermest i skole i Europa – det 

der formålet, er at gør eleverne dygtigere – men gør det det?  Det 

viser forskning ikke entydigt  

• Lektier er til for at gøre elever mere ansvarlige, give gode 

studievaner. Kan sammenligne det med sport – øvelse gør mester-

princippet, men det kommer an på hvilken type lektier  



• Lektier for lektiernes skyld. Forskning viser, at det ikke har effekt på 

læring – Det kan have effekten af eleverne bliver demotiverende 

• Gode lektier er: tid til refleksion, en opgave man skal tænke over til 

dagen, for hvis man ikke ved hvad man skal bruge lektierne til, så 

giver det ikke mening.  

• Man bør gentænke lektier, så det giver mening for eleverne. 

• Nogen ville bruge 12 minutter på lektier, mens andre vil bruge 2 timer 

på det. Derfor kan det være godt at have eleverne med, når man skal 

vurdere mængden af lektier 

• Man har altid givet lektier → det er blevet en kultur og man sætter 

derfor ikke spørgsmålstegn ved det.  

• Lærerne peger på, at de giver lektier for, for at nå pensum.  

Ungebyrødderne drøfter inputs til forslaget i grupper på tværs af senater.  

5. Debat om andet emne og nedsættelse af arbejdsgruppe (14.40-15.00)  

 

6. Grupperne præsenterer deres drøftelser, og der nedsættes en arbejdsgruppe. 

Arbejdsgruppen mødes d. 4 jan. kl.15.30-17.00 hos ÅUF.  

Arbejdsgruppen består af: Olivia, Marius, Sebastian, Nikolai, Rebecca og Mia 

- Pause (15.00-15.15) –  

7. Drøftelse i fællesskab om første forslag: Forbedring af unges trivsel (15.15-15.50)  

Arbejdsgruppemødet blev aflyst og flyttes til d. 8. januar 16:30-17:30 

Her udfyldte ungebyrødderne sedler, hvor de kunne markere, hvilke emner de synes, er de 

vigtigste at arbejde videre med 

8. Mødeafslutning (15.50-16.00)  

Her er der mulighed for at få en plakat og et klistermærke med hjem.  

9. Julehygge (16.00-17.00)  

Der er frivillig julehygge med æbleskiver og underholdning  
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Bilag a  

Børne- og ungebyrådet inviteres til workshop om nye kommunale ungetilbud i ni aarhusianske lo- 

kalområder. 

Aarhus skal have et nyt tilbud til unge, som skal være et fritids- og foreningstilbud i hhv. Beder- 

Malling, Tilst, Skejby-Lisbjerg, Nydam, Harlev, Hårup, Solbjerg, Grimhøj og Trige-Spørring. 



Mulighederne er mange; skal det være en ny type ungdomsklub, skal det være lokale mini-

versioner af Ungdomskulturhuset eller noget helt tredje?  

Det vil vi i Sport & Fritid meget gerne have Børne- og ungebyrådets input til – så I unge selv kan 

bestemme hvad det nye tilbud skal indeholde.  

Derfor inviteres I til en workshop d. 25. januar 2024 kl. 15-16.30. Vi forventer af workshoppen af-  

holdes i Ungdomskulturhuset eller i Fjordsgade forenings- og fritidshus. 

Workshoppen ledes af Anne Eggebrecht, som vil tage jer igennem forskellige dialoger og øvelser 

for at blive klogere på hvad de nye ungetilbud skal være.  

Hilsen Ane Bødker 

Foreningskonsulent, Folkeoplysning og fællesskaber  

Bilag b 

Kære Børne- og ungebyråd  

Jeg hedder Anne, og jeg arbejder i Børn og Unge. Min opgave er at skubbe på den grønne 

omstilling, og jeg har fx været med til at lave Den grønne festival: ”Børn gør en forskel på Dokk1”, 

som nogle af jer måske har været med til.  

Sidste skoleår lavede Børne- og ungebyrådet en indstilling med forslag til, hvordan vi kan få 

grønnere grundskoler i Aarhus Kommune. Byrådet sendte jeres indstilling til Børn og Unge, og her 

var jeg med til at skrive et svar på jeres forslag til byrådet. Byrådet har nu besluttet, at de gerne vil 

følge nogle af jeres forslag. Det er sejt, at jeres indstilling har gjort en forskel for grøn omstilling på 

skolerne!  

Så hvad kommer der til at ske nu, for at få grønnere skoler? Jeg har lavet nogle slides, som Emilie 

vil vise jer, mens hun fortæller om det. Efter nytår skal der fx holdes møder om grøn omstilling med 

elever i skolebestyrelser, elevrådskontaktlærere, bestyrelser, privatskoler og skoleledere. Møderne 

er jeres forslag. Derfor vil det også stå stærkt, hvis nogle af jer har lyst til at tage med til møderne. I 

kan byde velkommen, holde en kort tale om jeres holdning til grøn omstilling på skolerne eller 

andet.  

Har én eller flere af jer lyst til at være med til et planlægningsmøde med mig, hvor I kan komme 

med forslag til, hvordan disse møder bliver til rigtig gode møder?  

Hvad: Møde om grønnere grundskoler i Aarhus Kommune 

Hvem: Interesserede medlemmer af Børne- og Ungebyrådet, Emilie og Anne Hvornår: Mandag den 

8. januar kl. 15-16 

Hvor: Rådhuset  

Med venlig hilsen Anne Dissing Rasmussen, Konsulent  
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